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本研究在探討孵化至農場間期對土雞生長性狀之影響，使用本所台畜母12號產蛋母雞100隻，並以台畜公11號混合精液做人工授精，收集之種蛋置於17℃儲蛋室貯存，至達500顆後止，將種蛋移至孵化器孵化，雛雞陸續孵化時記錄孵化時間點，配合孵化時間點及設定給水及飼料之時間等方式，使雛雞於孵化後第8小時、20小時、32、44及56小時能接觸飲水及飼料等5組作為處理分組，每組60隻雞。試驗雞隻均餵飼相同實用飼糧，於第0、2、4、8及12週齡測定體重、飼料採食量及育成率至12週齡止。結果顯示，12週齡平均體重以20小時間期最低，其餘各處理組間無顯著差異，0-4及8-12週齡平均體增重均以20小時間期最低，4-8週齡平均體增重均以32小時間期最低，0-12週齡各組育成率分別為95.0、93.3、91.7、90.0及98.3%。 
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The purpose of this experiment was conducted to investigate the effects of time span from hatch to farm on the growth performance of chickens. One hundred LRI Taishu female No. 12 laying hens were artificial inseminated with male No. 11 mixed semen. Breeder eggs were collected and stored at 17℃ in the room. When the collected eggs reached 500, breeder eggs were hatched in the hatchery. When the chicks were hatched, time was recorded. Water and feed were provided according to the time of hatched. Duration of the five treatments were 8, 20, 32, 44 and 56 hours, respectively. Each treatment group had 60 birds. Same practical diets were provided. Body weight was determined at 0, 2, 4, 8 and 12 weeks of age. Feed intake and livability were recorded till 12 weeks of age. The results indicated that average body weight was the lowest at 20-hour duration. No significant difference was found among the other treatments. Average body weight gain during 0-4 weeks and 8-12 weeks was the lowest at 20-hour duration and during 4-8 weeks was the lowest at 32-hour duration. The livability of the five treatments were 95.0、93.3、91.7、90.0 and 98.3%, respectively.      
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